
Základní a mateřská škola 

Vločka k vločce sedá, za okny se šeří. Obloha dýchá vánoční atmosférou, z domovů se line vůně lásky. 

V tento poklidný čas přinášíme stručný přehled toho, co se u nás ve škole od září událo. 

Kromě tradičních každoročních akcí (slavnostní pasování prvňáčků, branný závod, plavecký výcvik 

apod.) se na začátku září žáci I. stupně podívali v rámci projektu Poznej svou obec, svůj region na hrad Pecku 

a na farmu zvířat do Kalu, žáci II. stupně pak do Jičína do hvězdárny.  

Vzdělávací program Planeta Země se letos týkal Kolumbie, ráje slasti a neřesti. Podle názvu by se snad 

mohlo zdát, že pořad nebyl zcela vhodný pro žáky ZŠ, ale opak je pravdou, netradiční název měl pouze 

upoutat, vzbudit zájem posluchačů, obsah byl pak samozřejmě zaměřen vzdělávacím směrem. 

Tradiční bývá i představení skupiny historického šermu z Pardubic Pernštejni, vždy však s novým 

obdobím a tématem. Letos se šermíři věnovali 30leté válce, a tak se děti dozvěděly o tom, co si v této době 

správný rytíř oblékal na sebe, jak probíhaly bitvy a co mělo také vliv na jejich úspěch. 

Závažným problémem často již u školních dětí bývá předčasná konzumace alkoholu a s tím spojená 

rizika. Proto jsme k nám do 7. a 8. třídy pozvali pracovníka Sananimu z. ú. s preventivním programem „Než 

užiješ alkohol, užij svůj mozek.“.  

I nadále pokračuje naše spolupráce s gymnáziem v Jilemnici, týká se laboratorních prací z oblasti 

přírodních věd (chemie, fyziky a přírodovědy). Pro skupinku 8 žáků je vždy zajištěn zajímavý dopolední 

program plný pokusů, samozřejmostí je odvoz do Jilemnice a zpět do Roztok. Účastníky vždy pečlivě vybíráme 

podle zájmu, ale i s ohledem na to, aby se prostřídali postupně všichni naši žáci. 

Řady kulturních akcí se účastní společně žáci I. stupně a naší mateřské školky. Např. v říjnu to bylo 

vystoupení kouzelníka či promítání sférického kina. Tohoto promítání se neúčastnily pouze dvě třídy, a to 

třetí, kterou čekal ten den program nazvaný Klima třídy, a čtvrtá - ta pro změnu trénovala své jízdní 

dovednosti na dopravním hřišti v Košťálově.   

Od října také zahájila činnost většina kroužků (českého jazyka, matematiky, polytechnický, pěvecký, 

hra na flétnu, sportovní …) a též začala výuka náboženství vedená panem farářem R. D. Mgr. Jiřím Jakoubkem. 

Poprvé se sešel žákovský parlament, nově ustanovený v letošním školním roce. Jeho členy jsou vždy od 

třetího ročníku dva zástupci z každé třídy zvolení svými spolužáky. Smyslem činnosti tohoto parlamentu je 

mj. zvýšit spoluúčast žáků na chodu školy, zapojit je aktivně do samosprávy a naučit je nést zodpovědnost za 

své jednání. 

Deváté a osmé třídě opět pomáháme v rozhodování o budoucím povolání různými akcemi, např. 

9. 10. navštívili den otevřených dveří DS Holding Libštát, kde měli možnost vidět Bioplynku v Bělé, teletník a 

kravín, také si vyzkoušeli řídit traktor, bagr či kombajn. 5. 11. pak burzu škol v Turnově (účastnila se pouze 

9. třída) a 11. 12. vánoční trhy v Nové Pace pořádané místními středními školami. V listopadu pak zavítali do 

naší školy zástupci SŠ z okolí, aby informovali žáky a rodiče o možnostech studia u nich. 

Z dalších zajímavých akcí stojí za zmínku turnaj v piškvorkách – proběhl 7. 11. v Semilech, účastnil se 

ho výběr žáků z 8. a 9. ročníku a skončili 5. (z 12 zúčastněných družstev). Dále pak celá 8. třída navštívila 

13. 11. dny GIS v Liberci. Měli zde možnost vyzkoušet si tzv. interativní písek, vědomostní kvízy, poskládat 

puzzle (sestavit mapu Libereckého kraje), prohlédnout si plastický plánek města zobrazující hospodaření 

s dešťovou vodou, vidět v činnosti 3D tiskárnu - tiskla přímo na místě zmenšeninu Krkonoš apod. 

Úspěchy slavili naši žáci v oblasti sportu, konkrétně florbalu, mladší žáci postoupili z 1. místa 

okrskového kola, v němž porazili i studenecké soupeře, do okresního kola. Jelikož není vždy důležité vyhrát, 

ale zúčastnit se, máme radost z každé účasti, třeba starších žáků i žákyň taktéž v turnaji ve florbalu, který 



proběhl v prosinci. Již 24. 9. se konal v Turnově atletický čtyřboj, kde nás reprezentovali žáci II. stupně. Za 

zmínku stojí pěkný výkon Ondřeje Čiháčka ve skoku do výšky. 

S blížícím se adventem finišovali všichni s dokončováním příprav vánočního jarmarku a nácviku zpěvu 

na slavnostní rozsvícení roztockého vánočního stromu. Velice děkujeme všem návštěvníků těchto akcí, děti 

potěšil velký zájem o jejich výrobky, výtěžek z jarmarku bude použit na nákup nákladnějších výtvarných 

pomůcek (na rozdíl od toho z vánoční besídky – ten většinou pomáhá financovat dopravu dětí na různé 

kulturní a vzdělávací akce).  

Možná jste někteří zahlédli 

již 4. 12. chodit po naší obci 

Mikuláše s čerty a anděly. Posun o 

jeden den dopředu byl způsoben 

právě čtvrteční účastí některých 

čertů na florbalovém turnaji. 

S mikulášskou nadílkou postupně 

navštívili všechny třídy základní 

školy, pak zavítali do mateřské 

školky, na obecní úřad, poštu, do 

domu pečovatelské služby, 

obchodu a nakonec i do Scolarestu. 

Malé děti byly velice statečné, 

ochranu pírka, které proti čertům 

měly, nakonec nepotřebovaly. 

Dokonce se na některých čertech i 

povozily. V této době již také naplno probíhala příprava na vánoční besídku, doufáme, že se všem 

návštěvníkům líbila. 

A co nás čeká v dohledné době? Poslechneme si anglické divadlo, blíže se seznámíme s polštinou, 

navštívíme kino v Kruhu a pak si rozdáme dárečky pod třídními stromečky. S netrpělivostí očekáváme 

přechod na nové webové stránky školy, které se již delší dobu připravují. Doufáme, že se nám uzdraví 

nemocné kolegyně a do nového roku nastoupíme znovu v plné síle a chuti do další práce. 

 Závěrem dovolte, abychom poděkovali všem našim příznivcům, podporovatelům a sponzorům. 

Jmenovitě bychom rádi zdůraznili firmy Lesy Dolejš, s. r. o., NejLes, s. r. o., Profiles, s. r. o., Ledret, s. r. o. a 

pana Jakuba Illnera (peníze na angličtinu), manžele Vanclovy (dřevo na doskočiště), pana Jiřího Horáčka (vosk 

na svíčky). Děkujeme panu Exnerovi za ozvučení besídky, roztockým hasičům za zapůjčení stanu, panu 

Jiroušovi za organizaci hasičské přehlídky, panu Jerjemu za dopravu na Dětskou olympiádu. Obecnímu úřadu 

za zapůjčení auta na Olympiádu dětí MŠ a kopírování. Paní Hlouškové za šití a dodávku látek, pánům Chrtkovi, 

Zikešovi a Horkému za pomoc při rekonstrukci kanceláře. Manželům Zikešovým a Hujerovým za pomoc při 

besídce, Mgr. Markétě Kebrtové za představení polštiny našim žákům a panu faráři R. D. Mgr. Jiřímu 

Jakoubkovi za výuku náboženství. 

 Příjemné a radostné prožití vánočních svátků přejí žáci a zaměstnanci ZŠ a MŠ Roztoky u Jilemnice. 

 


